
Konec kamionů
v Kostelíku

Kostelík - Jak všichni víme, Kostelíkem 
projíždějí oběma směry kamiony tranzit-
ní dopravy, které si tak zkracují cestu. 
Každý, kdo se někdy potkal v  serpenti-
nách k  řece s  rozjetým tirákem, každý, 
kdo se někdy vyhýbal za Modřejovicemi 
velkému náklaďáku, o tom ví svoje. Ko-
nec konců u Štěpánů se třese zeď, když 
takový kamion brousí zatáčku okolo je-
jich domu. 

Dlouho jsme upozorňovali na napros-
tou nevhodnost takového provozu, na 
ničení silnice a rozbíjení krajnic, na 
skutečné nebo hrozící konfl ikty v zatáč-
kách a na další a další problémy. Před asi 
3 lety jsme z podnětu Michala Černé-
ho  sbírali podpisy na petici a pokoušeli 
se vyvolat jednání s  městysem Slabce 
a přes městys s Policií ČR a odborem do-
pravy Městského úřad Rakovník, který je 
k tomu odpovědný orgán.

Dobrá věc se podařila. Díky aktivitě 
Milana Leta, díky velké pomoci pana sta-
rosty Rohly a dřívějšího starosty Štillera 
se konečně poslední dva roky celý pro-
blém postupně hnul kupředu. 

Napřed bylo nutné svolat místní še-
tření. Odborníci vyhodnotili šířkové 
a další dopravní poměry na silnici mezi 
Slabcemi, Modřejovicemi, Kostelíkem 
a pilou Kostelík jako zcela nevyhovující 
pro kamionovou dopravu.  Potom muse-
la na základě místního šetření odborná 
fi rma vypracovat doporučení, to se mu-
selo projednat s dalšími sousedními do-
pravními orgány v  okolních dopravních 
úřadech (Rokycany, Radnice), zajistit 
stanovisko Policie ČR a nyní jsme ve fi -
nále.  Městys Slabce (díky, pane staros-
to) podal 30. 6. 2023 na dopravní úřad 
žádost podpořenou všemi souhlasnými 
stanovisky, znovu se k  žádosti vyjádřila 
Policie ČR a dopravní úřad vydal 22. 2. 
2024 opatření obecné povahy s názvem: 
Stanovení místní úpravy provozu na po-
zemních komunikacích.
Dokončení na str. 2
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Slabce - První radostnou zprávou 
v novém roce bylo narození Aničky Lin-
hartové, která přišla na svět dne 8. led-
na. Maminka je členkou SDH Kostelík 
od loňského roku, a tak se oslava této 
radostné události  nemohla konat nikde 
jinde než v hasičárně, kde byl předán 
členy SDH Kostelík velký plenkový dort.

Dne 27. ledna se konala výroční val-
ná hromada Sboru dobrovolných hasičů 
Kostelík, která přinesla mnoho pozitiv-
ních zpráv a plánů pro nadcházející rok. 
Na začátku setkání přivítal starosta SDH 
Kostelík Aleš Opatrný přítomné členy 
sboru a vzácné hosty, mezi kterými byli 
starosta a místostarosta městyse Slabce, 
dále pak zástupci sborů z Modřejovic, 
Slabec, Svinařova, Skupé, Hracholusk, 
Hřebečník, Skryjí, Zvíkovce a Chříče. 
Všem vyjádřil poděkování za jejich pod-
poru a přízeň. Sbor dobrovolných hasičů 
Kostelík má v současné době 21 členů. 

Dne 1. února proběhla kolaudace 
hasičárny, která je důležitou součástí in-
frastruktury Sboru dobrovolných hasičů 
Kostelík. Tato událost potvrzuje kvalitu 
a bezpečnost prostorů, které slouží pro 
ochranu obce a jejích obyvatel. Sou-
částí kolaudace bylo také přidělení 
čísla popisného, které budova hasičské 
zbrojnice v minulosti nikdy neměla.

V únoru se členové sboru věnovali 

úklidu listí na návsi a okolí, aby bylo pro-
středí čisté a příjemné pro všechny oby-
vatele. Dále proběhla plánovaná údržba 
a drobné opravy hasičské techniky.

Zúčastnili jsme se okrskové schůze 
ve Svinařově a společně naplánovali 
pravidelné okrskové cvičení, které pro-
běhne v červnu.

Dne 2. března proběhla oprava 
obecní cesty okolo chat, což přispěje 
k bezpečnosti a pohodlí obyvatel.

Materiál na opravu cesty poskytl 
městys Slabce a my za pomoci i těch 
nejmenších hasičů Fildy a Áši jsme po-
stupně navezli a urovnali štěrk do kolejí.
Dokončení na str. 2

Začátek roku u hasičů v Kostelíku
Výroční schůze hasičů v Kostelíku

Oprava cesty



Slabce - Myslivecký spolek Lověna-
Slabce hospodaří v honitbě, kterou má 
pronajatou od Honebního společenstva 
Slabce. V roce 2023 byla uzavřena mezi 
oběma subjekty nová nájemní smlouva 
na další desetileté období. Výkon práva 
myslivosti členům spolku  přináleží na 
rozloze  přibližně  2000 hektarů, z če-
hož přibližně třetina je honitbou lesní   
a dvě třetiny honitbou polní.  Spolek má 
v  současné době  25 členů a jednoho 
hosta, to vše s věkovým průměrem  59 
let. Členové spolku se schází na pravi-
delných schůzích a společných brigá-
dách.

Členové spolku se aktivně starají  
o správné myslivecké hospodaření se 
zvěří, a to jak v oblasti péče o zvěř (při-
krmovaním v  zimním období), tak prů-
běrným odlovem zvěře. Odlov spárkaté 
zvěře se pohybuje okolo 170 kusů roč-
ně, zvěře škodné okolo 40 kusů a  zvěř 
drobná se neloví.

Samozřejmou činností je pravidelná 
údržba loveckých a krmných zařízení  
a  práce na zajištění objemového krmiva 
pro zimní období. Tradiční je i spoluprá-
ce se zemědělským subjektem na údrž-
bě ohradníků okolo pastvin. 

Myslivecká činnost je  činností pře-
devším individuální,  a tak se veřejnos-
ti spolek prezentuje  pouze tradičním 
pořádáním  mysliveckého plesu v lednu 
každého roku. V letošním roce to byl již  
20. jubilejní ročník od revoluce. Ples je 
hojně navštěvován, vždy ho zdobí bohatá 
tombola a také v posledních dvou letech  
skvělý raut v podání pana Davida Štille-

ra.  Již dlouhá léta jsme věrni hudebnímu 
uskupení Ideál Band, který vždy od první 
do poslední minuty plesu baví účastníky. 

Dovolíme si touto cestou apelovat na 
obyvatele Slabecka, aby  nepouštěli své 
psy volně v honitbě.  A to jak z důvodu 
nadcházejícího období kladení mláďat, 
tak z  bezpečnostních důvodů směrem  
k jejich  mazlíkům. V honitbě se vysky-
tuje zvěř černá, která v době rození mlá-
ďat může být pro volně pobíhající psíky 
nebezpečná. V letošním zimním období 
byl dokonce uloven kňour o hmotnosti 
větší než 150 kilogramů a setkání  vaše-
ho mazlíčka s takovýmto statným kusem 
může pro psa dopadnout katastrofálně.

Prosíme  hlavně nyní v jarním obdo-
bí o co největší klid  v honitbě. Děkuje-
me za pochopení.
Hana Spalová, jednatelka MS

Myslivecký spolek Lověna Slabce Začátek roku...
Dokončení ze str. 1. V rámci připravo-

vaných akcí pro letošní rok je v plánu 
položení zámkové dlažby před vrata  
a vchod hasičárny, stejně jako instalace 
kamerového systému. Tyto kroky při-
spějí k bezpečnosti a ochraně obecního 
majetku, ale i majetku sboru.

V sobotu dne 9. března v dopoled-
ních hodinách byl na schůdek u vchodu 
do hasičárny postaven venkovní popel-
ník. Rádi bychom vyjádřili velké díky 
panu Robertu Markovi za netradiční  
sponzorský dar, který určitě přispěje 
k udržení pořádku v Kostelíku při růz-
ných kulturních akcích. Tímto gestem 
je patrné, že si práce sboru váží a že se  
v Kostelíku konečně blýská na lepší časy.

Hasičky Jindřiška a Meri se začátkem 
března věnovaly čištění místa za Kostelí-
kem směrem na Modřejovice zvaného u 
Jána. Tato činnost přispěje k udržení čis-
toty a estetického vzhledu okolí.

V současné době se připravujeme na 
Velikonoční svátky a postupně také na 
jednu z našich tradičních akcí, kterou 
je pálení čarodějnic.

Krásné prožití přicházejícího jara 
přeje za Sbor dobrovolných hasičů Kos-
telík Aleš Opatrný.

Prořezání stromů 
na návsi v Kostelíku

Kostelík - Občanské sdružení Kos-
telík se domluvilo s  panem starostou 
Rohlou na dalším prořezání stromů na 
návsi v Kostelíku. Chceme, aby všechny 
stromy v Kostelíku šlechtily naši náves. 
Proto jsme přispěli z  našeho rozpočtu 
OS Kostelík částkou 30 000 Kč na pro-
řezání stromů, které provede odborná 
arboristická firma, která má na takovou 
práci znalosti i techniku. Naše lípy na 
návsi nám budou dělat i nadále krásný 
stín. Děkujeme městysu Slabce za po-
moc při zajištění péče o krásné stromy. 
Radim Perlín, OS Kostelík

Konec kamionů...
Dokončení ze str. 1 Toto rozhodnutí sta-

novuje, že na křižovatce od Rakovníka  
u odbočky na Lubnou, dále na křižovatce 
na Křivoklát mezi Pavlíkovem a Panoším 
Újezdem, před Slabcemi u odbočky na 
Týřovice, ve Slabcích, v  Modřejovicích  
a z  druhé strany u odbočky na Chříč 
bude umístěna značka zákaz vjezdu mo-
torových vozidel o délce větší než 10 m 
kromě dopravní obsluhy.

Značení by mělo být umístěno nejpoz-
ději do konce května, ale snad to stihnou 
ještě v dubnu. Policie slíbila, že se ihned 
po umístění značení vrhne na kontroly  
a snad se těch protivných kamionů 
v Kostelíku zbavíme.

Moc děkujeme panu starostovi Rohlo-
vi a všem ostatním, kteří se o tohle velké 
dílo zasloužili.
Radim Perlín, OS Kostelík

ZPRÁVY ZE  
ŠKOLY A ŠKOLKY
6. a 7. ročník na exkurzi 
v rakovnické knihovně

V úterý 9. ledna jeli žáci 6. a 7. ročníku 
do Rakovníka na prohlídku nové knihov-
ny. Sraz byl před Billou a pak se šlo spo-
lečně na náměstí do knihovny s p. uč. 
Růžičkovou a s p. uč. Hnízdilovou. Celou 
knihovnu nám ukazovala pani knihovnice, 
která prohlídku i komentovala. Knihovnu 
popisovala zvenku i zevnitř. Měli jsme 
možnost se podívat tam, kam bychom se 
jinak nedostali. Po prohlídce byl hodinový 
rozchod na náměstí, kdo chtěl, tak mohl 
přinést omluvenku a zůstat v Rakovníku. 
Po rozchodu jsme šli zpět před Billu, kde 
byl také asi deset minut rozchod. Zpět se 
jelo linkovým autobusem do školy, kde šel 
každý sám na oběd a pak na odpolední vy-
učování jako normálně.

Děkujeme p. uč. Růžičkové a p. uč. 
Hnízdilové za domluvení a za zrealizová-
ní, myslím, že si to všichni užili.
A. Staňková, žákyně 7.ročníku

Zvířecí patroni žáků
6. a 7. třídy

V rámci výtvarné výchovy se žáci  
6. a 7. ročníku ponořili do tvůrčího pro-
cesu, který trval celkem čtyři vyučovací 
hodiny. Pokračování na str. 3

Myslivecký ples

Exkurze v knihovně



Zvířecí patroni žáků...
Dokončení ze str. 2 Jejich úkolem bylo vy-

tvořit své vlastní patrony, zvířecí bytos-
ti, které by je chránily v jejich každo-
denním životě.

Technikou, kterou žáci používali, byla 
malba anilinovými barvami, netradiční 
malování rozředěným Savem a kres-
ba mazacími křídami. Tato kombinace 
umožnila žákům vyjádřit plně svou kre-
ativitu a vyjít vstříc jejich individuálním 
představám a fantazii.

Výsledky práce žáků jsou naprosto 
skvělé. Každý žák vytvořil svého vlastní-
ho ochránce ve formě zvířete, které re-
flektovalo jeho osobnost a charakter. Od 
barvitého sysla až po mohutného lva, 
všechna zvířata vypadala jako by ožila 
díky dětské fantazii na každé čtvrtce.

Těšíme se na další tvůrčí projekty.
Mgr. Alena Hnízdilová

Druhý stupeň na ledě
Ve středu 7. února se žáci druhého 

stupně vydali s p. uč. Růžičkovou a p. 
uč. Kratinovou do Rakovníka na zimní 
stadion. Sraz jsme měli všichni před 
Bertíkovou cukrárnou a poté jsme šli 
na zimní stadion, kde jsme se přezuli do 
bruslí, nasadili si helmy a rukavice a šli 
jsme bruslit. Někteří z nás si zahráli ho-
kej a někteří si bruslili podle svého. Ke 
konci našeho času jsme si mohli zahrát 
nějakou hru a také následovala společ-
ná fotka, tak jako vždycky. Poté jsme se 
vydali na náměstí, kde jsme měli roz-
chod. Po něm jsme jeli s p. uč. Kratino-
vou zpět do Slabec, kde už jsme mohli 
jít domů nebo na oběd.

Bruslení jsme si všichni moc užili a 
moc děkujeme p. uč. Růžičkové a p. uč. 
Kratinové, že s námi jely. No a my už se 
těšíme na další bruslení v příštím roce. 
T. Burianová, žákyně 8.ročníku

Kytičky plné radosti
V minulých dnech, konkrétně 28. a 

29. února, se na naší škole odehrála 
kreativní událost, která snad zahřála 
srdce nejen maminkám, babičkám, ta-
tínkům, ale i dalším členům „naší školní 
rodiny“. Žáci od prvního do osmého roč-
níku se sešli pod vedením paní učitelky 
Hnízdilové, aby vytvořili krásné kytičky 
plné lásky a radosti.

Žáci nejprve pomalovali anilinovými 
barvami dřevěné kytičky podle své fan-
tazie. Poté se pustili do zdobení kytiček 
dekoracemi, přičemž každá kytička byla 
velice originální a nesla osobní vzkaz lás-
ky a štěstí. Na závěr žáci kytičku ozdob-
ně zabalili a pracovali také na přáníčku, 
které doplnilo jejich „umělecké dílo“.

Výsledné výrobky předčily veške-
rá naše očekávání. Každá kytička byla 
dokonale originální, krásně zdobená a 
na podstavci nesla hřejivý nápis, jako 

například „Z lásky”, „Pro radost”, „Za 
vaření”, „Mé milé mamince” a mnoho 
dalších. Chválíme naše žáky za jejich 
práci a nadšení, které do tvorby vložili.

Toto tvoření získalo velkou oblibu ne-
jen u dětí (účastnilo se jich 26!), ale také 

u (obdarovaných) rodičů. Proto jsme se 
rozhodli uspořádat další podobnou akti-
vitu před nadcházejícími Velikonocemi. 
Tentokrát se budeme věnovat tvorbě ve-
likonočních věnců.
Mgr. Alena Hnízdilová

Tvoření kytiček



Životní výročí v březnu 2024 slaví
4. března Jan Susekár, Slabce 13 55 let

4. března Peter Švolík, Kostelík 12 60 let

8. března Iveta Egermaierová, Slabce 53 50 let

12. března Bohuslav Konopásek, Modřejovice 28 84 let

17. března Jiří Kalina, Modřejovice 67 65 let

22. března Marie Konopásková, Modřejovice 28 84 let

31. března Zdeněk Řezáč, Slabce 63 50 let

Životní výročí v dubnu 2024 slaví
2. dubna Milan Spal, Slabce 141 65 let

2. dubna Věra Nováková, Slabce 78 82 let

17. dubna Ivana Matuščinová, Slabce 132 60 let

20. dubna Josef Janda, Svinařov 4 65 let

21. dubna Jana Kodetová, Slabce 45 65 let

26. dubna Jaroslav Novák, Slabce 78 83 let

30. dubna Vendula Hellerová, Slabce 106 50 let

Jubilantům blahopřejeme! Pokud někdo z příštích jubilantů (květen, červen 2024) 
nechce být zveřejněn ve zpravodaji, nechť to oznámí na ÚM Slabce do konce dubna.

Narození
8. ledna Anna Linhartová, Kostelík 26

Úmrtí
12. ledna Jiří Slapnička, Svinařov 33

12. února Jan Fejlek, Kostelík 30

Přihlášeni k trvalému pobytu
5. února Alžběta Letáková, z Prahy do Kostelíka

Odhlášeni z trvalého pobytu
3. ledna Ester Salátová, ze Slabec do Moravských Budějovic

21. února Miloš Sixta, ze Slabec do Rakovníka

Společenská rubrika
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Vznik slabecké pošty 
 

Poštovní spojení se světem si udržovala sla-
becká vrchnost zprvu svým nákladem a její posel 
obstarával poštu celému slabeckému okolí. Tak 
chodíval dávno před rokem 1840 ze Slabec pro 
poštu do Horosed (dnes Hořesedly) na císařské 
silnici Praha – Karlovy Vary děd Václava Spur-
ného, nar. 1858, Jan Spurný z Modřejovic, který 
zemřel v roce 1872 ve stáří 82 roků. Ten chodil 
dvakrát týdně a donášel poštu na zámek. V neděli 
potom rozdával soukromé dopisy u kostela lidem 
z okolních obcí za poplatek 1 kr. od každého. Ra-
kovník tehdy ještě poštu neměl (dostal ji až v r. 
1842, od roku 1868 pak i telegrafní stanici). Ve 
Slabcích byla pošta zřízena v r. 1869. Do jejího 
poštovního obvodu náležely Hracholusky, Hře-
bečníky, Kostelík, Modřejovice, Rousínov, Skupá, 
Skryje, Svinařov, Šlovice, Týřovice, Krakovec, 
Zhoř se samotami a lesárnami. Každá obec měla 
zprvu posla svého, až do doby, kdy zavedeni byli 
poslové přespolní (byli tři).

Když zřízena byla pošta v  Rakovníku, chodi-
lo se tam denně se zacházkou na Kříč (dnešní 
Chříč), což platila správa tamního velkostatku. 
Po otevření pošty ve Slabcích byl poslem uvede-
ného již postiliona v. v. Antonín Spurný (zemřel  
v r. 1890 ve stáří 69 let), po něm nějaký čas Jan 
Oppl, obuvník. Od roku 1890 nastoupil službu 
jízdní pošty Václav Spurný. Jezdil jednou denně 
do Rakovníka, od r. 1909 dvakrát až do spojení 
autobusem.

Pošta odedávna byla umístěna v přízemí zám-
ku, poštovní úřad byl pak přestěhován do pan-
ského domu – do „Portálu“. Krátce před 1. svě-
tovou válkou přestěhován do domu obchodníka 
Jana Kohouta, odtud zpět na zámek, kde je do-
posud.

Dokud nebylo poštovního úřadu, měl poštu 
na starosti v zámku úředník, obyčejně „důchod-
ní“. Tak se stal vedoucím pošty v r. 1863 Čeněk 
Moder, který byl i prvním poštmistrem. Když ze-
mřel, vedla poštu jeho dcera Marie, jež od roku 
1894 byla jmenována poštovní expedientkou, až 
pak roku 1919 dosáhla úřadu vrchní poštmistro-
vé a r. 1924 odešla do penze.

Po ní ustaven poštmistrem Zdeněk Hostounský, 
který působil v této funkci až do r. 1934. Dalšími 
poštmistry byli: Antonín Šimeček (1934–1938), 
Antoní Kácha (1938–1949), Rudolf Jirkovský, pů-
vodem z Pavlíkova, Oldřich Polánek z Panošího 
Újezda (zemřel v r. 1961). Od roku 1961 do roku 
1971 vykonával funkci vedoucího pošty ve Slab-
cích Karel Palivec. Po něm převzala vedení pošty 
ve Slabcích jeho dcera Irena, provdaná Jarošová.

V době zpracovávání tohoto příspěvku o histo-
rii vzniku a působení slabecké pošty v r. 1978 byl 
služebně nejstarším zaměstnancem Josef Mou-
cha, který byl na této poště doručovatelem od 
konce roku 1929 do roku 1960. V té době bydlel 
ve Slabcích již 74 let (narodil se v r. 1900 v Ty-
trech). Svůj zasloužený odpočinek trávil v  čp. 
103 ve Slabcích. 

Dle zápisů v  obecních kronikách a vzpo-
mínek pamětníků zpracoval Ing. Filip Celba, 
který pracoval jako uvolněný pracovník (ta-
jemník MNV, první předseda sloučené obce 
Slabce, od 1. 1. 1980, starosta obce a od roku 
2007 městyse Slabce celkem 24 let. 

UPOZORNěNí ObČANůM
Upozorňujeme občany, aby neparkovali  

na travnatých plochách veřejného prostranství 
městyse ve všech jeho částech. Tyto prostředky 

hyzdí naše vesnice a brání údržbě zeleně.

Parkovat je možno pouze na vjezdu  
k nemovitosti na nezbytně nutnou dobu.

Pokud nedojde k nápravě, bude toto řešeno 
Policií ČR v rámci jejich kompetencí.

Žádáme občany,
aby ukládali odpady 
do sběrného místa
ve Slabcích pouze 
v otevírací dobu, 

tedy ve středu 
OD 15 DO 16 hODIN

a v sobotu 
OD 9 DO 10 hODIN


